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                                                     P R O T O K Ó Ł  nr LI/23 
 
sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu  30 marca 2023r. 
 
 
Sesja Rady Miejskiej Wąsosza odbyła się w Urzędzie Miejskim Wąsosza . Rozpoczęła się o godz. 10.00 
i trwała do godz. 11.17 
                                                                                  
1. Otwarcie sesji. 
 
Wiesław Stolicki -Przewodniczący Rady rozpoczął obrady słowami "Otwieram LI sesję Rady Miejskiej 
Wąsosza" .Następnie poprosił radnych o zalogowanie się na terminalach celem potwierdzenia listy 
obecności, po czym stwierdził , że na sesji obecnych jest 12 radnych, co stanowi kworum rady, a 
zatem Rada może podejmować uchwały.  
 
Nieobecni : 
1. Biernacki Władysław  
2.Golba Ewa, 
3. Królikowski Krzysztof 
 
                                                                                Lista obecności radnych to zał. nr 1 
 
Pan Przewodniczący obrad powitał Pana Pawła Niedźwiedzia burmistrza Wąsosza, Panią Jadwigę 
Rodzewicz -skarbnika gminy, Pana Marcina Kozińskiego- sekretarza gminy, kierowników referatów 
Urzędu Miejskiego oraz sołtysów  . 
 
                                                                            Lista obecności gości zaproszonych to zał. nr 2 
                                                                            Lista obecności sołtysów wsi to zał. nr 3 
 Razem w sesji udział wzięło 37 osób                                                                            
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
                                                                           Proponowany porządek obrad to zał. nr 4 
Pan Przewodniczący stwierdził ,że proponowany porządek obrad sesji został radnym wysłany 
wcześniej . Następnie zwrócił się do radnych o ewentualne uwagi lub inne propozycje do 
proponowanego porządku obrad. 
Radni nie zgłosili innych propozycji. 
 
Przystąpiono do głosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad LI sesji . 
 
                                                                                              Protokół z głosowania to zł. nr  5 
 
Rada Miejska Wąsosza przyjęła porządek obrad 12 głosami "za"(Aleksandrowicz E. ,Chorostkowski 
J., Dąbek Ewa, Czaja R., Maślejak J., Ptak D., Rapior A, Skibniewski T., Smektała A.,Stolicki W., Szyjka 
R., Zapór Z.)  0"przeciw",0 "wstrzymujących się"  
 
Porządek obrad LI sesji : 
1.    Otwarcie sesji. 
2.    Przyjęcie porządku obrad. 
3.    Przyjęcie protokołu z L sesji RM Wąsosza. 
4.    Interpelacje i zapytania radnych. 
5.    Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
6.    Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 
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7.    Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego o zmianę rodzaju miejscowości 
8.    Podjęcie uchwały w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2023r. 
10.    Informacje Przewodniczącego Rady. 
11.    Wolne głosy i wnioski. 
12.    Zamknięcie sesji.   
 
3. Przyjęcie protokołu L Sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 
 
Protokół L Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 28 lutego 2023 roku był wyłożony do wglądu 
przed tą sesją. Do tego protokół radni nie wnieśli uwag, wobec tego Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie  rady przyjęcie protokołu L/23 Sesji Rady Miejskiej.  
 
                                                                                                    Protokół z głosowania to zł. Nr 6 
Przewodniczący Rady stwierdził ,że protokół L/23 Sesji został przyjęty 12 głosami "za" 
(Aleksandrowicz E.,Chorostkowski J., Dąbek Ewa, Czaja R., Maślejak J., Ptak D., Rapior A, Skibniewski 
T., Smektała A.,Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 "przeciw" ,0 "wstrzymujących się"  
 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan Tomasz Skibniewski  Wiceprzewodniczący Rady odczytał  odpowiedzi na  złożone interpelacje : 
 -Dla radnego Jacka Chorostkowskiego -  Urząd Miejski Wąsosza przesyła odpowiedź Starostwa 
Powiatowego w Górze  w sprawie  naprawy drogi powiatowej 1108D relacji Wodniki- Pobiel , pismo 
od Starostwa Powiatowego w Górze ,że w związku z 270 km dróg powiatowych i wykonywaniu 
remontów przez kilka osób  to remont drogi Wodniki-Pobiel proces ten musi być rozłożony w czasie . 
-Odpowiedź Urzędu  dla radnego Zbigniewa  Zapór przesłana ze Starostwa Powiatowego w Górze 
dotycząca remontu drogi  1084D relacji Koda Górowska – Grabowno-Wąsosz, Ponadto Zarząd 
Powiatu odpowiedział na  propozycję dofinansowania remontu drogi ,że ubiega się o dofinansowanie 
z Polskiego Ładu, 
- Interpelacja  radnego Tomasza Skibniewskiego w sprawie stanu faktycznego dróg powiatowych 
gdzie Urząd  przekazał tą interpelację do Starostwa Powiatowego w Górze, 
- Interpelacja radnej Jolanty Maślejak w sprawie naprawy dróg powiatowych relacji  Wąsosz – Kamień 
Górowski , Kamień Górowski – Wrząca Wielka i  Kamień Górowski- Wrząca Śląska oraz usuniecie 
zakrzaczenia. 
- Interpelacja  radnego Tomasza Skibniewskiego w sprawie poprawy porządku publicznego  i 
bezpieczeństwa mieszkańców poprzez zwiększenie patroli policji, zwiększenia kontroli prędkości 
pojazdów poruszających się drogami publicznymi, zwracanie uwagi na obce pojazdy poruszające się 
na terenie gminy , kontroli młodzieży spożywających alkohol i inne używki w miejscach publicznych. 
 
5.Informacja o działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Burmistrz Wąsosza przedstawił  informację  z pracy w okresie międzysesyjnym od 28 lutego do 
30 marca 2023r. Cyt. ” Ponadto odniosę się do tych interpelacji  w sprawie naprawy dróg 
powiatowych na terenie Gminy Wąsosz . My z Urzędu też przesyłamy notorycznie pisma w sprawie 
naprawy dróg powiatowych i otrzymujemy takie same odpowiedzi , że Zarząd Powiatu w sposób 
ciągły sprawuje nadzór nad drogami , dokonuje napraw uszkodzonych fragmentów , a remont w 
szerszym zakresie będzie wykonany po okresie zimowym i wyłonieniem wykonawcy w przetargu  
poprzez remont zastosowany metodą natrysku tzw. Patcher. Ponadto w tej sprawie rozmawiałem ze 
Starostą,  który poinformował mnie, że pierwszy przetarg został unieważniony  i ogłoszono następny 
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przetarg gdzie Starostwo obecnie czeka na rozstrzygnięcie, a to trochę potrwa .W odpowiedzi do 
radnego Chorostkowskiego, że tych trzech pracowników co wycina krzaki miało by wykonać naprawę 
poboczy grysem to uważam, że to jest niemożliwe bo oni tego nie zrobią to musi być zlecone firmie i 
uważa, że tutaj najprawdopodobniej będziemy musieli to dofinansować.  

W okresie międzysesyjnym wydałem  24 Zarządzenia. 28 lutego 2023r. wydane zostały 3 
Zarządzenia dotyczące dzierżawy mienia komunalnego a mianowicie  dz. nr 426/2 o pow. 91m2 w 
Wąsoszu  na cele ogrodowe ;  dz. nr  125/1 o pow.0,20 ha  i  dz. nr 125/2 o pow. 0.18 ha w Świniarach 
na cele rolne; dz. nr 705/2 o pow. 0,4492 w Wąsoszu na cele rekreacyjne. Zarządzenie z dnia 7 marca 
b.r. dotyczyło zmian budżetu gminy, a mianowicie zwiększenia dochodów i wydatków z tytułu dotacji  
w kwocie 6.700 zł na realizację programu „Pomoc w zakresie dożywiania”. Zmniejszono dochody i 
wydatki z tytułu dotacji w kwocie 89.100 zł na wypłaty  świadczeń rodzinnych oraz na zapłatę składek 
na ubezpieczenie zdrowotne w kwocie 100 zł opłacane za osoby pobierające świadczenia rodzinne 
oraz za osoby pobierające zasiłki dla opiekunów. Ponadto przeniesione zostały środki z rezerwy 
ogólnej  w kwocie 19.226 zł na zwrot niewykorzystanej dotacji związanej z zakupem komputerów dla 
dzieci byłych pracowników PGR. Dnia 8 marca b.r. wydanych zostało 5 Zarządzeń w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych :  
- Nr 74b/6 w Lubielu  o pow. 60,9 m2 cena nieruchomości 116.860 zł, 
- Nr 74b/8  w Lubielu o pow.76,8m2 cena nieruchomości 150.870 zł, 
- Nr 18 c/1 we Wrzącej Śląskiej o pow.27,7m2 cena nieruchomości 61.210 zł 
- Nr 3/3 przy ul. Kościelnej w Wąsoszu o pow.32m2 cena nieruchomości 62.150 zł, 
- Nr 3/2 przy ul. Kilińskiego w Wąsoszu o pow. 42,73m2 cena nieruchomości  65.890 zł. 
Kolejne 2 Zarządzenia z dnia 8 marca b.r.  dotyczyły ogłoszenia otwartego konkursu ofert na 
realizacje zadań publicznych przez organizacje pozarządowe oraz podmioty z ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie w zakresie wspierania działań na rzecz osób w wieku 
emerytalnym na terenie Gminy oraz powołania Komisji Konkursowej w celu opiniowania złożonych 
ofert na realizację zadań publicznych w gminie na 2023r. Zarządzeniem z dnia 8 marca b.r. umorzona 
została należność cywilnoprawna przypadająca Gminie Wąsosz w wysokości 1327,11 brutto z tytułu 
wynajmowania lokalu mieszkalnego przy ul. Kościelnej 3/3 z uwagi na zagrożenie ważnego interesu 
dłużnika i jego egzystencji. Zarządzeniem z dnia 10 marca 2023r. przedłożone zostało Radzie  
Miejskiej Wąsosza oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej we Wrocławiu sprawozdanie roczne z 
wykonania budżetu Gminy Wąsosz za 2022r. wraz ze sprawozdaniem finansowym Zespołu Placówek 
Kultury i informacja o stanie mienia. Następne Zarządzenie  dotyczyło powołania Społecznej Komisji 
do spraw mieszkaniowych i nadania jej regulaminu działania. Dnia 13 marca 2023r wydane zostało 
Zarządzenie w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących projektu Gminnego 
Programu Rewitalizacji dla Gminy Wąsosz na lata 20232-2030. Termin  rozpoczęcia konsultacji 
określony został na dzień 20 marca 2023r. , a termin ich zakończenia na dzień 20 kwietnia 2023r. 
Kolejne Zarządzenie dotyczyło przeznaczenia do zbycia nieruchomości gminnej zabudowanej dz. nr 
91 o pow.0.0223 ha położonej w Chocieborowicach (świetlica ) cena nieruchomości 116.000 zł. 
Następne Zarządzenie  w sprawie ustalenia dnia wolnego  2 maja 2023r.  dla pracowników Urzędu w 
zamian za dzień świąteczny przypadający 11 listopada 2023. Dnia 13 marca 2023r.  wydane zostało 
Zarządzenie w sprawie regulaminu organizacyjnego Urzędu Miejskiego Wąsosza w którym określono 
zasady kierowania Urzędem , określono strukturę organizacyjną , zakres działania referatów, 
określono organizację przyjmowania , rozpatrywania i załatwiania indywidualnych spraw obywateli , 
określono zasady wykonywania kontroli zarządczej w Urzędzie, zasady i tryb opracowywania aktów 
prawnych oraz umów , oraz postanowienia szczególne. Następne Zarządzenie dotyczyło 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu za 2022r. Dnia 15 
marca b.r. wydano 4 Zarządzenia dotyczące wydzierżawienia mienia komunalnego ; 
-część działki  nr 109/76 o pow. 28 m2 w Wąsoszu (rejon ul. Nowej ) na cele ogrodowe, 
-dz.nr 195 o pow.0,56 ha  w Rudnej Wielkiej na cele rolne 
-cz.dz. nr 361/7 o pow. 0.3723 ha w Wąsoszu na cele rolne 
-cz. dz. nr 21/10 o pow. 25m2 w Sułowie Wielkim na cele garażowe, 
-dz. nr394 o pow. 0,31 ha i dz. 464 o pow. 0,11 ha  położonych w Lechitowie na cele rolne, 
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- dz.nr  139/2 o pow. 0,35 ha ; dz. nr 737/1 o pow. 0,0572 ha ; dz. nr 737/3 o pow. 0,0515 ha 
położonych w Pobielu na cele rolne. Ostatnie Zarządzenie z dnia 29 marca 2023r. dotyczyło 
przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego  nr 7/2 przy ul. Kolejowej w Wąsoszu , cena 
nieruchomości oszacowana jest na kwotę 111.380 zł 
 
                                                                                                                    Informacja to zał. nr 7. 
 
Ponadto w Urzędzie sprzedano 5 nieruchomości lokale mieszkalne , grunty – 3 , lokale  w toku 
przygotowania do obrotu 9 , lokale  do sprzedaży w tym roku to 18, jeżeli chodzi zwrot podatku 
akcyzowego  dla rolników  to wydano 249 decyzji  na kwotę 8.434.411,84 zł  w tym  Gminie 
przysługuje  16.868,24 zł zwrotu kosztów obsługi . Lista osób oczekujących na mieszkania zawiera 21 
wniosków o przydział mieszkań. Mamy zbiornik wodny w Kowalowie gdzie  w ostatnich dniach 
zarybiony zakupiliśmy 236 kg karpia konsumpcyjnego od 23 marca do 9 kwietnia zakaz połowu. 
Wnioski o dofinansowanie „Odnowa Dolnośląskiej Wsi „ remont świetlicy wiejskiej w Kamieniu 
Górowskim łącznie 104.242 zł,  a dofinansowanie 40.000 zł i trwa weryfikacja wniosku . Kolejne 
spotkanie w zakresie programu „Czyste powietrze” z WFOŚ odbędzie się 17 kwietnia 2023r. o godz. 
16.00 w ZPK w Wąsoszu .Będzie przedstawiciel WFOŚiGW i doradca energetyczny w sprawie 
możliwości dofinansowania do wymiany źródeł ciepła . Do tej pory było złożonych 30 wniosków o 
dofinansowanie i mieszkańcy otrzymali  dofinansowanie w kwocie 42.750 zł . Program pilotażowy  z 
Ministerstwa Sportu i Turystyki gdzie otrzymaliśmy 191.500 zł dotacji która jest rozbita na 2 lata. Po 
sesji zabezpieczamy całość środków i ogłosimy przetarg na te zadania by to zrealizować do wakacji 
żeby można było z tego korzystać o ile Orlik można użytkować to boisko wielofunkcyjne praktycznie 
nie nadaje się do użytku . Jeżeli chodzi o azbest to mieszkańcy złożyli wnioski na  75 ton azbestu do 
zdjęcia transportu i utylizacji  na łączną kwotę 52,500 zł, a dofinansowanie 36,691,20 zł . Jest 
konieczność przeprowadzenia aktualizacji wyrobów zawierających azbest. Nabór na usuwanie folii 
rolniczych na 11 wniosków złożonych przez rolników na 92 tony i 170 kg Kwota dofinansowania to 
500 zł do tony utylizacji  resztę płacą rolnicy . Realizacja funduszu sołeckiego na poziomie 9 %. Gmina 
otrzymała grant  211.920 zł na program „Cyfrowa Gmina „ środki wydatkowane zostały w całej 
kwocie  i obecnie trwa proces przygotowania  rozliczenia wniosku. Przebudowa róg gminnych . 
Została podpisana umowa na przebudowę dróg w Lubielu  na kwotę 277.862,32 zł Przedsiębiorstwo 
drogowo- melioracyjne „DROGOMEL „  wygrało przetarg , a termin realizacji to 30 czerwiec 2023 r. 
”Rowerowy zaułek” przy stadionie w Wąsoszu na kwotę 137.545,62 termin realizacji 21 kwiecień  
2023r..Modernizacja dróg w gminie Wąsosz na łączna kwotę 9.444.128,60 zł przebudowa drogi 
Borowna obręb Świniary , przebudowa dróg gminnych  w Cieszkowicach , przebudowa drogi gminnej 
120114D, przebudowa drogi 120142D , przebudowa drogi gminnej  120175 Czarnoborsko -Wiewierz ,  
przebudowa drogi na działce 724/10 i 130  w Wąsoszu ,  przebudowa drogi  123 602ul Rumiankowa, 
przebudowa drogi Makowa , przebudowa drogi gminnej 123604D Chabrowa ,przebudowa drogi 
gminnej123601 D ul. Sosnowa,  przebudowa drogi gminnej ul. Kalinowa, przebudowa drogi gminnej 
ul. Jaśminowa ,przebudowa drogi gminnej ul. Kalinowa. Gmina tworzy gminny program rewitalizacji 
do 20 kwietnia b.r. można złożyć wniosek w formie papierowej, można wypełnić ankietę ,można 
wziąć udział w spotkaniu konsultacyjnym i to można zrobić   5 kwietnia b.r. do 16.00 po 
zarejestrowaniu się  w Urzędzie.   Złożyliśmy wniosek  w sprawie remontu zabytków kościołów  na 
terenie naszej gminy do „Polskiego Ładu” i tak   remont kościoła pod wezwaniem NMP w Wąsoszu 
900.000 zł , kościół pod wezwaniem Św. Józefa Oblubieńca NMP w Wąsoszu 1.4 mln zł , kościół pod 
wezwaniem Królowej Świata  w Sądowelu 900.000 zł , kościół pod wezwaniem Św. Apostołów  Piotra 
i Pawła w Sułowie Wielkim 450.000 zł, kościół pod wezwaniem Wniebowzięcia NMP  w Ługach 
550.000 zł i remont zabytkowego dworu we Wrzącej Śląskiej 3,5 mln zł  gdzie łączna kwota to 7,7 mln 
zł . Mam nadzieję ,że zostanie uwzględniony któryś wniosek  i otrzymamy dofinansowanie 98 %  na 
jakieś zadanie . Spotkałem się w  poniedziałek  Górze z Marszałkiem Przybylskim i Myrdą   był też 
Jerzy Michalak  i  inni burmistrzowie rozmawialiśmy o kilku sprawach wspólnych odnośnie ścieżek 
rowerowych, które mają nas połączyć  jak i rozmawialiśmy o rozwoju terenów przygranicznych z 
województwem wielkopolskim.  
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Dyskusja : 
Radny Andrzej Rapior  – na czym ma polegać przebudowa tych dróg w moim rejonie  ? 
 
Pan Burmistrz przewidziana jest na tych ulicach  w Wąsoszu trylinka  i w Borownej też ,droga 
Czarnoborsko – Wiewierz , Cieszkowice to asfalt. 
 
Radny Tomasz Skibniewski -  zwrócił uwagę na  planowaną sprzedaż lokalu przy ul. Kilińskiego nie 3/2 
tylko winno być  2/3 . 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysów i rad sołeckich.  
 
Omówienia tego projektu dokonał Pan Marcin Koziński  sekretarz Gminy . Skończyła się kadencja 
sołtysów i rad sołeckich w związku z czym przedkładamy Radzie  projekt uchwały w tej sprawie , 
Zawsze było tak ,że po wyborach samorządowych odbywały się w okresie 6 miesięcy wybory 
sołtysów . Obecnie kadencja do samorządów została wydłużona do 5 lat. Obecnie jak rada podejmie 
uchwałę o wyborach sołtysów to w miesiącu wrześniu  we wszystkich sołectwach przedstawimy 
nowe statuty sołectw gdzie zaproponujemy wydłużenie kadencji sołtysów i rad sołeckich do 5 lat 
żeby zrównać kadencję . Należy mieć na uwadze to, że kadencja będzie trwała nie 4 lata tylko 6,5 
roku . Druga ważna kwestia to co jakiś czas temu pojawiło się w sferze medialnej, a mianowicie 
dodatku 300 zł do emerytury za pełnienie funkcji sołtysa. Jest to obecnie w fazie projektu . 
Otrzymaliśmy zapytanie od wojewody ile takich osób będzie w gminie, którzy  co najmniej 10 lat byli 
sołtysami przed rokiem 1990 i chociaż jedną kadencję po roku 1990. W naszej gminie było 6 takich 
osób. 
Następnie  sekretarz odczytał  terminarz wyborów. 
 
DYSKUSJA : 
 
Radny Jacek Chorostkowski –  wybory muszą się odbyć, ale na początku należało przeprosić za to 
zamieszanie,  za ten bałagan bo po tych wyborach będziemy musieli podjąć uchwałę o inkaso itd. Bo 
jesteśmy  jedną z nielicznych gmin w Polsce, a na pewno w powiecie tego nie zrobiliśmy, wszyscy inni 
zrobili to w odpowiednim czasie . Przyznajcie się do błędu i  należy stanąć, i powiedzieć przepraszamy 
za to zamieszanie . Przyznajcie się to tego, że po wyborach byliśmy zajęci  stanowiskami ,pensjami i to 
przegapiliśmy bo to wiąże się z problemami społecznymi przy wyborach.  Przeprośmy ludzi . 
 
Pan Marcin Koziński  sekretarz gminy – pan radny zawsze może mieć swoje zdanie  tak  jak każdy inny 
. Ciężko przepraszać za coś czego nie zrobiliśmy .Proszę pokazać te gminy w Polsce i to że jesteśmy 
jedną z ostatnich gmin w Polsce  . My mamy przykłady, że niektóre gminy nie robią wyborów wcale 
tylko czekają do końca kadencji rady. 
 
Radny Jacek Chorostkowski- obdzwoniłem biura rady w powiecie i usłyszałem – nasz pan sekretarz 
tuż po wyborach złożył wniosek o wydłużeniu kadencji sołtysów i rad sołeckich do 5 lat czyli  mamy 6 
miesięcy po wyborach samorządowych  na dokonanie wyborów do samorządów  jednostek 
pomocniczych. To co w kraju nie obowiązuje jedne prawo ? 
 
Pan Marcin Koziński  sekretarz gminy- tak obowiązuje inne prawo bo mają inne statuty  . 
 
Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem.  
                                                                                            Protokół z głosowania to zał. nr 8 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała numer LI /382/23 w sprawie zarządzenia wyboru 
sołtysów i rad sołeckich została podjęta  12 głosami "za"( Aleksandrowicz E.,Chorostkowski J., Dąbek 
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Ewa, Czaja R., Maślejak J., Ptak D., Rapior A, Skibniewski T., Smektała A.,Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z,  
O głosów "przeciw" ,  0 "wstrzymujące się"                                                                               
                                                                                    Uchwała Nr LI/382/23 to zał. nr 9 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego o zmianę rodzaju miejscowości. 
 
 Pan Paweł Walkowiak  kier. Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami  Urzędu Miejskiego Wąsosza 
przedstawił projekt prosząc o uwzględnienie autopoprawki we wniosku  w  załączniku do uchwały   tj. 
na stronie 2 wiersz 4 w sformułowaniu „stali mieszkańcy”  wykreślamy „stali”    i również poniżej 
dodajemy  kolejny akapit, w którym zawieramy informację ,że cała procedura związana ze zmianą  
rodzaju miejscowości nie generuje żadnych kosztów finansowych  po stronie mieszkańców po stronie 
samorządu . W dniach 20 luty  -6 marca b.r. odbyła się procedura konsultacyjna z mieszkańcami 11 
miejscowości położonych na naszym terenie  to są przysiółki :Czaple , Kobylniki , Jawor , Marysin, 
Młynary , Uniesławice, Borowna ,Sądowel, Stefanów , Zubrza, Podmieście. Procedura konsultacyjna 
dotyczyła wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji  o zmianę rodzaju 
miejscowości . Obecne przepisy związane z prowadzeniem ewidencji porządkowych  nieruchomości  
uniemożliwiają nadawanie numerów porządkowych dla nieruchomości zamieszkałych tzw. 
przysiółków. Ustawodawca przewidział w nowych przepisach , że w przysiółkach powinna być 
prowadzona  kontynuacja  numeracji przyporządkowanej do danej sąsiedniej nieruchomości no taki 
stan rzeczy powodował , że obecnie mamy delikt bo w tych przysiółkach jest prowadzona  odrębna  
numeracja porządkowa, a w związku z tym są dwa rozwiązania . Po pierwsze albo przenumerowanie 
wszystkich przysiółków i nadanie nowej numeracji porządkowego wiązało by się z wymianą 
dokumentów , aneksowaniem umów cywilno-prawnych. Drugie rozwiązanie to przeprowadzenie 
konsultacji i wystąpienie do Ministra  celem usankcjonowania istniejącej numeracji. Przeprowadzone 
zostały konsultacje społeczne wpłynęło 72 odpowiedzi  i 67 było odpowiedzi pozytywnych. 
Uzyskaliśmy aprobatę zmiany rodzaju miejscowości czyli będą to nowe miejscowości nie przysiółki. 
 
Opinia Komisji  Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego - pozytywna. 
 
Dyskusji nie było . 
Przystąpiono do głosowania . 
                                                                                            Protokół z głosowania to zał. nr 10 
Głosowało 12 radnych 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała numer LI/383/23 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego o zmianę 
rodzaju miejscowości została podjęta  12 głosami "za"( Aleksandrowicz E.,Chorostkowski J., Dąbek 
Ewa, Czaja R., Maślejak J., Ptak D., Rapior A, Skibniewski T., Smektała A.,Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z)  
0 głosów "przeciw" ,  0 "wstrzymujące się"                                                                               
                                                                                    Uchwała Nr LI/383/23 to zał. nr 11 
 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa 
 
Projekt tej uchwały przedstawił Pan Paweł Walkowiak  kier. Referatu Rolnictwa i Gospodarki 
Gruntami  Urzędu Miejskiego Wąsosza. Projekt dotyczy nieruchomości przy ul. Kolejowej o nr 531/7 
w Wąsoszu o pow. 23m2 i projekt ten został przedłożony do procedowania  na podstawie złożonego 
wniosku przez Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad we Wrocławiu, która zwróciła się w 
październiku 2022r. o przekazanie na ich rzecz ze względu na planowany remont drogi DK36. Jest to 
pas -chodnik od skrzyżowania ul. Krótkiej do sklepu – rzeźni. W związku z tym  zasadne jest 
przekazanie tego odcinka dla GDDKiA. 
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Opinia Komisji  Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna 
Dyskusji nie było. 
Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  
                                                                                                  Protokół z głosowania to zał. nr 12 
Głosowało 12 radnych  
Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr LI/384/23 w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz 
Skarbu Państwa - 12 głosami "za"(Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R, Golba E., Królikowski K., Maślejak 
J., Skibniewski T.,, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.)  0 "przeciw" 0 "wstrzymujących się". 
                                                                                          Uchwała Nr LI/384/23 to zał. nr 13 
 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2023r.  
 
Projekt tej uchwały przedstawiła Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy.   Proponujemy 
zwiększenie dochodów i wydatków budżetu gminy na 2023r o kwotę 1.163.002,zł spowodowane jest 
to przyznaniem dotacji w kwocie  260.000 zł z tytułu projektu „Moje boisko Orlik 2012”Otrzymaliśmy 
dotację w kwocie 191.500 zł, a całkowita wartość zadania to 383.000 zł i to zadanie inwestycyjne 
wprowadzone jest po stronie wydatków. W ramach Projektu „Odnowa wsi dolnośląskiej „ ,na remont 
świetlicy w Kamieniu Górowskim otrzymaliśmy kwotę 40.000 zł ,wartość całego zadania to 107.000 
zł. W związku z tym wprowadzamy to po stronie wydatków na remontach w świetlicach wiejskich  by 
ogłosić przetarg. Ponadto otrzymaliśmy dotacje z Woj. dolnośląskiego na budowę chodników w m. 
Wiewierz. Dotacja 12.500 zł  i  gmina 12. 500  zł  i to zadanie należy do województwa, ale my 
będziemy to realizować (dokumentacja). Otrzymaliśmy pismo z Ministerstwa Finansów odnośnie 
kwoty ostatecznej subwencji oświatowej  i ona została nam zmniejszona o kwotę 867 zł . Dostaliśmy 
również środki na  przeciwdziałanie Covid-19 na dodatek elektryczny na kwotę 16.320 zł część została 
już wypłacona wcześniej ale nie mieliśmy zabezpieczonej całej kwoty w budżecie  i po dzisiejszej sesji 
będziemy przelewać resztę środków wg złożonych wniosków. Wprowadzamy po stronie wydatków 
nowe zadanie inwestycyjne : budowę III studni w Rudnej Wielkiej w kwocie 350.000 zł , na budowę 
sieci wodno - kanalizacyjnej w Wąsoszu przy ul. Sosnowej tak jak p. burmistrz mówił ,że będzie 
robiona tam droga czyli najpierw sieć  wodno-kanalizacyjna później droga kwota 200.000 zł . 
Otrzymaliśmy dotacje na świadczenia wychowawcze w kwocie 10.000 zł i na realizacje projektu „Za 
życiem” kwota  jednorazowego świadczenia 4.124 zł .  Z rezerwy celowej przesuwamy środki  w 
ramach zarzadzania kryzysowego na usuwanie skutków pożaru budynku mieszkalnego w 
Drozdowicach Małych  kwota 40.000 zł z podziałem 20.000 na zakup towaru i 20.000 zł na zakup 
usług. Zwiększamy dochody własne  z tytułu najmu i dzierżawy składników majątkowych. Do tej pory 
nasza spółka  zajmuje się  gospodarką mieszkaniową i do tej pory to ona dysponowała dochodami 
pobieranymi z czynszów, a zgodnie z przepisami to Gmina ma otrzymywać te środki i później w 
formie dopłaty przekazywać to spółce do realizacji . W związku z czym wprowadzamy do dochodów i 
wydatków te czynsze , a później przekażemy spółce. Z tytułu przekształcenia  użytkowania 
wieczystego w prawo własności zwiększamy środki z tytułu odsetek z tytułu rozliczeń z lat 
poprzednich. 
 
Opinia Komisji  Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego  była pozytywna. 
 
Dyskusja : 
Radny Jacek Chorostkowski – najbardziej  stresuje  mnie  deficyt 2 mln zł . 
 
Pani Skarbnik - Tak on jest założony od początku . 
 
Radny Jacek Chorostkowski-  Czas najwyższy porozmawiać z czego my będziemy go płacić? 
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Pani skarbnik -  z wolnych środków. To są wolne środki to co zostaje nam z poprzedniego roku z tym 
,że niektóre środki są znaczone czyli subwencje, którą otrzymaliśmy już 2 lata temu na działania 
wodno-kanalizacyjne to musimy je na te działania wodo- kanalizacyjne przekazać, więc jeżeli w tym 
roku już po zakończonych wydatkach niewygasających bo tam mieliśmy zabezpieczone pieniądze  bo 
zostało nam ponad 400.000 zł  to również je przekazujemy na działania wodnokanalizacyjne . Jeżeli 
mieliśmy projekty unijne bo „Erasmusa” prowadzimy dalej „Wsparcie uczniów w gminie Wąsosz „  i 
zostały nam środki również na te zadania muszą wrócić w następnym roku.  Natomiast pozostałe , 
które nie zostały wydane czyli była nadwyżka nad wydatkami to są wolne środki. . Jeżeli mamy 
sytuacje, że nie wydatkowaliśmy środków na przeciwdziałanie alkoholizmowi  to również te środki 
muszą wrócić na ten cel  bo to wynika z innych ustaw. Budżet musi się zamknąć. Jeżeli mamy 3 mln 
na plus to musimy mieć albo wydatków więcej albo deficyt, a my też spłacamy kredyty. Musimy 
zabezpieczyć na spłatę kredytów bo w tym roku  1.256.000 zł to z wolnych środków zabezpieczamy . 
Z samej konstrukcji budżetu to się bierze. 
 
Radny Jacek Chorostkowski-  deficyt ten nie jest stresujący on będzie do końca roku zamknięty lub 
przejdzie na drugi rok. 
 
Pani skarbnik -Nie. Nie na drugi rok będziemy mieli nowy budżet i deficyt nie może przejść na drugi 
rok. 
 
Radny Chorostkowski Jacek – to co będzie spłacony  z wolnych środków ? 
 
Pani skarbnik- Tak. 
Radny Chorostkowski Jacek  -druga część pytania  ile lat temu zlikwidowaliśmy komunalkę,  ale to co 
spółka przez wszystkie lata zarabiała pieniądze nie na swoim majątku ?. 
 
Pani skarbnik  - Tak.  Spółka została  do tego zadania została powołana . Zmieniła się interpretacja , że 
to są dochody gminy  i teraz należy oddać te dochody Gminie , a gmina przekazać musi pieniądze  z 
powrotem. 
 
Radny Chorostkowski Jacek – Wcześniej zakład pobierał pieniądze i zostawiał to u siebie i zarabiał 
pieniądze nie na swoim majątku czyli jest to przestępstwo? 
 
Pani skarbnik- Nie to nie jest przestępstwo bo to nie był ich majątek i dalej nie jest tylko forma jest 
różna. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem. 
                                                                                             Protokół z głosowania to zał. nr  14 
Głosowało 12 radnych  
Rada Miejska Wąsosza podjęła Uchwałę Nr LI /385/23 w sprawie  zmiany budżetu gminy Wąsosz na 
2023r.  -12 głosami "za" Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R, Golba E., Królikowski K., Maślejak J., 
Skibniewski T.,, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.)  ,0 "przeciw" ,O "wstrzymujących się". 
 
                                                                                      Uchwała Nr LI/385/23 to zał. nr  15 
10.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
  
 
Przewodniczący Rady odczytał treść  pisma Państwowego Ochotniczego  Pogotowia Wodnego w 
sprawie zaniechania obowiązku wynikającego z ustawy o bezpieczeństwie na ciekach wodnych na 
terenie Gminy Wąsosz.  
Przewodniczący zaproponował przekazanie pisma Burmistrzowi Wąsosza w celu udzielenia 
odpowiedzi w tej sprawie. Rada przychyliła się do tej propozycji i nie miała uwag. 
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11. Wolne głosy i wnioski . 
 
Radny Zbigniew Zapór - zapytał Prezesa Zarządu Spółki Wod – Kan. odnośnie przeprowadzanych 
kontroli hydrantów na terenie gminy.  Kiedy nastąpi wymiana tych uszkodzonych hydrantów?. 
 
Pan Ireneusz Wdowiak – Prezes Zarządu Spółki Wod- Kan. z o.o.- kontrole były przeprowadzone , ale 
jeszcze nie mamy ustaleń z Burmistrzem jak będziemy to realizować. 
 
Radny Jacek Chorostkowski -  skoro wywołany został pan Prezes to należy mocno zastanowić się nad 
pogłębianiem studni w Rudnej Wielkiej przemyśleć  i należy odstąpić od inwestycji studni w Rudnej 
Wielkiej  ponieważ mamy wiedzę , że  na wododziale pomiędzy Cieszkowicami Małymi a Golą 
znajdują się głęboko, ale są tam pokłady wody oligoceńskiej  i może warto zadać sobie trud i do tych 
źródeł się dowiercić . Drążenie tematu Rudna Wielka to jest takie  sobie , a skoro mamy takie zasoby 
dobrej wody to tam warto podjąć działania i wykorzystać tą wodę . Koszt byłby nie wiele większy, a 
obręb Cieszkowice jest dostarczany z Rudnej wystarczy się wpiąć w sieć. Temat jest do ogarnięcia. 
 
Pan Ireneusz Wdowiak – Prezes zarządu Spółki Wod- Kan. z o.o. – tam została wcześniej wydana 
decyzja na odwiert w Rudnej Wielkiej i należy tą studnie zrealizować.  Jeżeli chodzi o obręb 
Cieszkowic możemy sprawdzić . 
 
Radny Chorostkowski – Panie prezesie  w styczniu b.r. na zebraniu  wsi w Wodnikach  wyraźnie  było 
mówione o tych złożach wody oligoceńskiej , oczywiście decyzja jest wydana na budowę studni w 
Rudnej Wielkiej, ale jeszcze nic nie zostało zrobione więc można wszystko wstrzymać.  Wykorzystanie 
tej bardzo dobrej wody byłoby naprawdę dobrym krokiem, a wszyscy wiemy Jaka jest woda z ujęcia 
w Rudnej. 
 
Burmistrz – w pierwszym rzędzie musiałyby być przeprowadzone badania, które kosztują  bo my nie 
jesteśmy specjalistami. Jeżeli znajdzie się taka firma, która  przeprowadzi badania i w przypadku  
braku wody oligoceńskiej  gmina nie poniesie żadnych kosztów  to mogę się na to zgodzić. 
Ponadto pan Burmistrz złożył wszystkim życzenia z okazji zbliżających się Świat Wielkanocnych. 
 
12. Zamkniecie sesji . 
 
Pan Przewodniczący powiedział ,że w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamyka LI sesję Rady 
Miejskiej Wąsosza. 
 
 
Protokołowała : 
K.Szejnkienig 


